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Ladies and Gentlemen  
 

This is an historic occasion that we are together for the signing of the Joint Declaration of 

Intent for the Gulf of Thailand Longtail Tuna Fishery Improvement project. I take this opportunity to 

congratulate to all concerns for the efforts and initiatives during the past years to make this occasion 

promising. Longtail tuna is one of the typical neritic tuna species which inhabit the coastal waters. In 

the South China Sea area, they were found in abundance in the Gulf of Thailand and along the east 

coast of Peninsula Malaysia.  
 

Since Longtail tuna are transboundary stock and the FIP requires scientific research at regional 

level to support the improvement, SEAFDEC proudly to play the leading role in contributing scientific 

evidences and regional mechanism in managing the stock. SEAFDEC established the Scientific Working 

Group on Stock Assessment and the first achievement on stock assessment of Longtail tuna in the 

Southeast Asia was done in 2016 endorsed by ASEAN and supported by High-levels of ASEAN Member 

Countries. We continue our support for a new stock assessment in 2019. 
 

Ladies and Gentlemen, we are all aware that in 2015 marked a major turning point for Thai 

fisheries. The Thai government embarked on a comprehensive fisheries reform to tackle deep-seated 

problems in the fisheries sector. Alignment with this fisheries reform, this event is therefore very 

significant in demonstrating our accountability to the Gulf of Thailand Longtail tuna sustainable fisheries 

development through the cooperation and implementation of the said Joint Declaration of Intent. 

Throughout our commitment, SEAFDEC looking forward to having a strong cooperation among 

relevant stakeholders for the Longtail tuna sustainability of the Thai fisheries sector. Moreover, we 

hope that by Thailand showing the way, other countries that currently harvest the Longtail tuna stock 

will agree to join with Thailand and work toward improving the fishery regionally.   



คํากลาว ศูนยพัฒนาการประมงแหงเอเชียตะวันออกเฉียงใต (SEAFDEC) 

เรียน อธิบดีกรมประมง ประธานสมาคมอุตสาหกรรมทูนาไทย ผูอํานวยการ WWF ประเทศไทย 

ตัวแทนจากองคกรนานา ชาติและองคกรระดับภูมิภาค สุภาพสตรีและสุภาพบุรุษทุกทาน 

 งานในวันนี้เปนเหตุการณประวัติศาสตร ท่ีหนวยงานตางๆมารวมกันเพ่ือลงนามประกาศ

เจตนารมณรวมกัน ในการดําเนินโครงการปรับปรุงการทําประมงปลาโอดําฝงอาวไทย ผมขอใชโอกาส

นี้ในการแสดงความยินดีตอผูมีสวนเกี่ยว ของทุกฝายท่ีมีความพยายามและการริเร่ิมในปท่ีผานมา

เพ่ือใหเกิดงานในวันนี้ขึ้น ปลาโอดําเปนหนึ่งในกลุมปลาทูนาใกลฝง และในทะเลจีนใต พบมากใน       

อาวไทยและตามชายฝงตะวันออกของคาบสมุทรมลายู  

 เนื่องจากปลาโอดําเปนปลาท่ีวายขามพรมแดน และโครงการนี้ตองการงานวิชาการในระดับ

ภูมิภาคเพื่อชวยใหเกิดการเปล่ียนแปลงไปในทางท่ีดีขึ้น SEAFDEC มีความยินดีเปนอยางย่ิงในการเปน

หนวยงานท่ีใหหลักฐานทางวิทยา- ศาสตรและสรางกลไกระดับภูมิภาคในการจัดการประชากรปลา    

โอดํา SEAFDEC ไดจัดตั้งคณะทํางานวิทยาศาตรในการประเมินประชากรสัตวน้ํา และความสําเร็จ

แรกในป พ.ศ. 2559 คือการประเมินประชากรปลาโอดําในเอเชียตะวันออกเฉียงใต ซึ่งไดรับ          

การรับรองจากอาเซียนและเจาหนาท่ีระดับสูงของประเทศสมาชิกตางๆ และเราจะมีการประเมินอีก

คร้ังในป พ.ศ. 2562 

เราท้ังหลายตางตระหนักดีวาในป พ.ศ. 2558 เปนจุดเปล่ียนท่ีสําคัญของการประมงไทย 

รัฐบาลไทยไดมีการปฏิรูปการประมงเพ่ือแกไขปญหาตางๆท่ีเกิดขึ้นในภาคการประมง การลงนามใน

วันนี้ก็สอดคลองกับการปฏิรูปเชนกัน เปนการแสดงใหเห็นถึงความรับผิดชอบของเราตอการทําประมง

ปลาโอดําอยางย่ังยืน ผานความรวมมือในการปฏิบัติตามประกาศเจตนารมณรวมกัน และ SEAFDEC 

หวังเปนอยางย่ิงท่ีจะมีความรวมมืออยางแนนแฟนระหวางผูมีสวนไดสวนเสียตางๆ เพ่ือใหเกิดความ

ย่ังยืนในการทําประมงปลาโอดําในภาคการประมงของไทย นอกจากนี้ เราหวังวาเมื่อประเทศไทยได

แสดงใหเห็นถึงแนวทางของโครงการแลว ประเทศอ่ืนๆท่ีมีการทําประมงปลาโอดําจะเขารวมกับ

ประเทศไทยและทํางานรวมกันเพื่อใหเกิดการเปล่ียนแปลงในระดับภูมิภาค 
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